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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Anna Kjellin Flory -  

Cathrin Bergenstråhle X  Eivor Örenmark T  

Tobias Nässén X  Bo Bergkvist T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Petter Larsson T  

Filip Wiljander X  Oliver Rykatkin T  

Ylva Sandström -  Lena Edström Sandin -  

Peter Zethreus X  Eric Lindahl T  

Helene Skantze X  Anders Markow N  

Lars Stenholm X  Christina Rinman -  

Eva Närvä Eickenrodt X  Christof Borgström N  

Sofia Fölster X From § 102 Gun Lingberth N From § 102

Susanne Markow -  Monica Segerman N  

Henrik Barck -     

Johan Hiller X From § 102    

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu Båberg X From § 98    

Richard Wendt -     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X Tom § 107    

Sebastian Ridderskans X     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn X     

Annika Jung X     

Christer Lydig  X From § 103    

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm -  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren N  
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Louise Granath X From § 103    

Mats Granath X     

Centerpartiet (C) 

Christine Lorne X Ingmar Sahlgren N  

Hans Peters X Karin Rappsjö 
Emanuelli 

-  

Håkan Ekengren X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N From §102 

Lydia Liu X Birgitta Husén N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Erik Svanfeldt T  

Anita Johansson X  Ella Tegsten N Tom § 105 

Espen Bjordal X  Pia Ellström -  

Helena Westerling X Tom § 101 Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Mattias Qvarsell X  Lena Rönnerstam N  

Martin Hellströmer X  Ulrika Bjare -  

Kaj Nyman  -     

Gunnel Nyman Gräff X     

Maria Raner X     

Andreas Falk X     

Majvie Swärd X     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X  Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander N  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg -  

Magnus Söderström X  Mathias Zachariassen -  

Lisskulla Zayane -     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Shahin Malak N  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X From § 102    

Vänsterpartiet (V) 
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Rolf Wasteson -  Borna S. Rowshani T  
Birgit Hansson X  Klara Krantz -  
Barbro Sörman -     
Sverigedemokraterna (SD)      

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 107 

Åsa Nyberg X  Vakant    
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§ 90 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Cathrin Bergenstråhle och Martin Hellströmer att jämte 
ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum onsdagen den 3 maj 2017 kl. 16.00 i 
Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 91 Dnr 2014/825-113 

Ny ersättare (V) i kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett Klara Krantz till ny ersättare. 
 
- - - - - 
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§ 92 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Klara Krantz (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Klara Krantz begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 93 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Lena Edström Sandin 
(M) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Lena Edström Sandin begäran om entledigande och 
överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 94 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Ulrika Bjare (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Ulrika Bjares begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2017/376 

Enkel fråga – Strategi för att motverka parallella 
samhällen 
Enkel fråga den 24 april av David Bergqvist (SD) till socialnämndens ordförande 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2017/110 

Interpellation – Kvalitetsgranskning av särskilda boenden 
Interpellation den 6 februari 2017 av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 6 mars 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2017/230 

Vattenkvalitet vid Fisksätra Holme 
Interpellation den 6 mars 2017 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2017/233 

En-procentsregeln och öppna konsten 
Interpellation den 6 mars 2017 av Rolf Wasteson (V) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 

Protokollsanteckning  
Birgit Hansson (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Svaret på vår interpellation innehåller en redogörelse över det beslut som fattades 2010. 
Däremot finns inget svar på de frågor vi ställt. I svaret hänvisas till att konst ska tas upp i 
de exploateringsavtal som träffas. Vi har granskat ett antal sådana och inte hittat något, som 
innehåller satsning på konst. Vänsterpartiet får gå vidare för att få svar på de konkreta 
frågorna och se till att konstsatsningar kommer att ske i de fortsatta byggsatsningarna.” 
 
- - - - - 
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§ 99 Dnr KFKS 2017/231 

Personalläget inom socialtjänsten 
Interpellation den 6 mars 2017 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 100 Dnr KFKS 2017/232 

Situationen inom socialtjänsten 
Interpellation den 6 mars 2017 av Andreas Falk m fl (S) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ny ersättare (L) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB för tiden från ordinarie bolagsstämma 2017 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2018 

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunfullmäktige den 6 mars 2017 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2017/125 

Exploateringsredovisning T3 2016 – beslut om ny budget  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om budget för exploateringsprojekt enligt bilaga 4 till 
exploateringsenhetens tjänsteskrivelse.    
 
Kommunfullmäktige noterar den redovisade exploateringsbudgeten i övrigt. 
 

Ärendet 
Exploateringsbudgetens syfte är att möjliggöra bostadsbyggandet i Nacka kommun i 
enlighet med tunnelbaneavtal och politiska mål genom finansieringen av 
detaljplaneläggning av nya byggrätter för bostäder och verksamheter, förhandlingar, 
försäljning av mark och utbyggnad av allmänna anläggningar.  
 
Den totala projektportföljen omfattar över 200 stadsbyggnadsprojekt. Den totala 
exploateringsbudgeten för projekt som har beviljade medel uppgår till omkring 1 miljard 
kronor netto. Totalt sett förväntas exploateringsportföljen generera ett överskott fram till 
2030 trots finansieringen av större infrastrukturprojekt och delar av de välfärdsfastigheter 
som behöver omlokaliseras. I tertialbokslut 3 år 2016 får 58 stadsbyggnadsprojekt ny eller 
förändrad budget.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 90 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 februari 2017 
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
Bilaga 4, Beslutsunderlag budget för exploateringsprojekt, T3 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 90 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta beslut om budget för 
exploateringsprojekt enligt bilaga 4 till exploateringsenhetens tjänsteskrivelse.    
Kommunfullmäktige noterar den redovisade exploateringsbudgeten i övrigt. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Hans Peters (C), 
Khashayar Farmanbar (S) och Gunilla Grudevall Steen (L), bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
David Bergquist (SD) instämde i Mats Gerdaus yrkande förutom att projektet Morningside 
Marina (9535) ska utgå. 
 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Birgit Hansson (V), att projekten Östlig 
förbindelse (9130), Morningside Marina (9535) och Ryssberget (9256) ska utgå ur 
exploateringsredovisningen. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade att följande projekt ska utgå eller förändras. Morningside 
Marina (3535), bebyggelse Ryssbergen (9256), vägplaneringen Boo gårds skola (9431), 
bebyggelse vid Henriksdalsberget i Trolldalen och inne på nuvarande bebyggelses gård 
(9236), studentbostäder i Alphyddan (9228), angöringsvägen till förskolan på Oxelvägen i 
Älta (9625), samtliga förnyelseområden, Älgö (9528) samt bebyggelse vid Saltsjöbadens 
centrum (9541).  
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om bifall till kommunstyrelsens 
förslag mot David Bergquists yrkande att projektet Morningside Marina skulle utgå ur 
exploateringsredovisningen, och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster för Mats Gerdaus yrkande och 
16 röster för David Bergquists yrkande. Åtta ledamöter avstod. Kommunfullmäktige hade 
således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Med avslag på Sidney Holms yrkande gällande projekten Östlig förbindelse (9130) och 
Ryssberget (9256) beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
Med avslag på Christina Ståldals yrkanden gällande projekten vägplaneringen Boo gårds 
skola (9431), bebyggelse vid Henriksdalsberget i Trolldalen och inne på nuvarande 
bebyggelses gård (9236), studentbostäder i Alphyddan (9228), angöringsvägen till förskolan 
på Oxelvägen i Älta (9625), samtliga förnyelseområden, Älgö (9528) samt bebyggelse vid 
Saltsjöbadens centrum (9541), beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande. 
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I övrigt beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm reserverade sig för Miljöpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet.   
 
Christina Ståldal reserverade sig för Nackalistans fullmäktigegrupp mot beslutet.  
 
Birgit Hansson reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet och ingav 
följande. 
 
”Bland de projekt som nu redovisas och tas beslut om så vill Vänsterpartiet att tre projekt 
ska utgå: Bostadsbebyggelsen i Morningside marina och Österleden/Östlig förbindelse. 
Båda dessa projekt har dåliga miljökonsekvenser om än i mycket olika omfattning. 
Projektet Ryssbergen vill vi också ska utgå. Ryssbergen är på många sätt ett viktigt område 
att skydda. Naturreservatsbildning är på gång och att då ta en betydande del av området 
och bygga på är helt fel. De bostäder och verksamhetslokaler som är tänkta här bör istället 
kunna byggas längre österut” 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”När det gäller projektet Morningside Marina, så kommer vi att ta ställning när och om 
ärendet förs vidare till antagande efter genomfört samråd. Centerpartiet har haft en kritisk 
inställning till utbyggnaden sedan tidigare. 
 
Vad gäller projektet Gillevägen så kan vi komma att ha synpunkter på utförande och 
omfattningen av tilltänkt bebyggelse. Det är viktigt att de stora ekarna kan vara kvar i så 
stor omfattning som möjligt.” 
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2015/866 

Årsredovisningar 2016 för de kommunala aktiebolagen 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 2016 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB till protokollet. 
 

Ärendet 
Nacka kommun äger 100% av aktiebolaget ”Nacka stadshus AB”. Nacka stadshus AB äger 
och förvaltar 100% av aktierna i Nacka Energi AB, Nacka vatten och avfall AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi AB har i sin tur ett helägt dotterbolag, Nacka Energi 
Försäljnings AB. Tillsammans bildar bolagen ”stadshuskoncernen” med Nacka stadshus 
AB som moderbolag. Rörelseresultatet för 2016 för stadshuskoncernen uppgår till knappt 
71 miljoner kronor (39 miljoner kronor 2015). 
 
Nacka Energi AB bedriver elnätsverksamhet och dess dotterbolag Nacka Energi 
Försäljnings AB bedriver främst nätadministrativa tjänster. Nysätra Fastighets AB har 
under året avyttrat fastigheten Sicklaön 269:1 till Nacka kommun och bolaget avvecklas. 
Nacka vatten och avfall AB bildades under 2016 och har övertagit kommunens ansvar för 
vatten- och avfallsverksamhet.  
 
Det bedöms att verksamheten som bedrivs i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB och 
dess dotterbolag Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att bolagen verkar inom 
de i kommunallagen fastställda befogenheterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens den 3 april 2017 § 94 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 15 februari 2017 
Årsredovisning 2016 Nacka stadshus AB 
Årsredovisning 2016 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2016 Nacka Energi Försäljnings AB 
Årsredovisning 2016 Nacka vatten och avfall AB 
Årsredovisning 2016 Nysätra Fastighets AB 



 
25 (62) 

 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 94 
Kommunstyrelsen noterade årsredovisningarna avseende år 2016 för Nacka Stadshus AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra 
Fastighets AB. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att överlämna årsredovisningarna avseende 2016 till 
årsstämmorna för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, 
Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB med instruktion att godkänna 
respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till kommunens ombud. 
 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna avseende 
2016 för Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka 
vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nacka Energi AB, 
Nacka Energi Försäljnings AB, Nacka vatten och avfall AB och Nysätra Fastighets AB 
uppfyller ändamålen som kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala 
befogenheterna enligt kommunallagen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Hans 
Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi noterar att Nacka Energi gör en vinst som kommer att behövas när vi framöver ska 
investera i uppgraderad elnät, och att fullmäktige har fastslagit att aktieutdelningen ska vara 
24 mnkr, inte mer. Det är särskilt viktigt att NEABs vinst inte tas i anspråk för att täcka 
andra kostnadshål i kommunala verksamheter när vi vet att dessa resurser kommer att 
behövas för att uppgradera nätet och leverera el när vi förtätar och bygger bostäder och 
verksamhetslokaler.” 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2016/300 

Årsredovisning för Nacka kommun 2016 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2016. 
 

Ärendet 
Nacka kommun redovisar för 2016 ett resultat på 175 miljoner kronor, vilket är 75 miljoner 
kronor bättre än vad kommunen hade budgeterat för. Förutom att flera nämnder och 
verksamheter har hållit sina budgetar har ökade skatteintäkter, reavinster från försäljning av 
fastigheter och lägre räntekostnader än beräknat bidragit till det positiva resultatet. 
Låneskulden minskade med 400 miljoner kronor till historiskt låga 300 miljoner kronor. De 
fyra övergripande målen om bästa utveckling för alla, attraktiva livsmiljöer i hela Nacka, 
stark och balanserad tillväxt samt maximalt värde för skattepengarna bedöms vara 
uppfyllda. I samband med att målen är uppfyllda är den sammanfattande bedömningen att 
Nacka kommun har en god ekonomisk hushållning.  
 
En förändring i hur kommunen fullgör sitt uppdrag som kommun har skett under året. 
Ansvaret för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen och för renhållning har förts 
över till ett nybildat bolag som kommunen äger, Nacka vatten och avfall AB. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Nacka kommuns årsredovisning 2016 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 95 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns årsredovisning för 2016. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Hans 
Peters (C) och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”2016 var ett riktigt bra år i Nacka! Här finns stor framtidstro och stark tillväxt. Vi vill på 
detta sätt tacka alla som bidragit till de goda resultaten. Några saker som vi särskilt vill lyfta 
fram är att 1 000 lägenheter blev inflyttningsklara och 1 500 började byggas under året. 
Svenskt Näringsliv rankande Nackas företagsklimat till det tredje bästa i landet och många 
nya företag startade och jobb skapades. SKL:s ranking av jämställdhet i kommunerna 
placerade Nacka på plats 4 av alla landet kommuner. Skolresultaten ligger fortsatt i topp 
och vi investerar i både skolor och förskolor. Som en av få kommuner klarade Nacka att ta 
emot de nyanlända flyktingar som staten anvisade, 339 stycken.  
 
Nacka har också en stark ekonomi. Trots att vänsterregeringen skärpt skatteutjämningen så 
visar vi 175 miljoner i överskott, 75 miljoner bättre än budget. Totalt betalade Nacka 505 
miljoner till andra kommuner i skatteutjämning förra året. Nackas överskott beror på flera 
saker. Ett ständigt hushållande med skattepengarna och prioritering av kärnuppgifterna i 
kombination med att vi blir fler invånare/skattebetalare och att få är arbetslösa gör Nackas 
ekonomi stark. Fastighetsaffärerna med Rikshem och Hemsö har gjort att kommunen 
kunnat betala av lån och sänka räntekostnaderna väsentligt. I sommar blir vi sannolikt 
skuldfria. Vissa investeringar har tyvärr skjutits framåt i tid (bl a fotbollstält vid Nacka IP, 
LSS-boende och utegym) vilket förbättrar resultatet, men samtidigt har ökade insatser 
gjorts på andra områden (bl a 18 Mkr för sanering av förorenad mark vid tvärbanan och 
nya studentbostäderna i Ektorp och förtida inslösen av swappar om 35 Mkr).” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan tackar alla medarbetare som med sitt arbete har bidragit till resultaten, de 
ekonomiska och verksamhetsmässiga, för Nacka under föregående år. Tre nämnder har 
gått med underskott och sju med överskott. Överskotten beror till viss del på att vissa 
projekt som var planerade inte genomfördes under föregående år, i t ex natur- och 
trafiknämnden. Likaså kan det positiva budgetutfallet som helhet till stor del bero på de 
försäljningar av fastigheter och mark som gjordes år 2016 och tidigare år. 
Kommunstyrelsens uppföljning av parametern om medborgarnas förtroende för 
kommunen och nöjdheten med information och möjlighet att påverka, får rödmärkning, 
dvs Ej bra. Denna parameter, som är mycket viktig, har i flera år blivit rödmärkt och inga 
betydande konkreta åtgärder har planerats för att förbättra utfallet. Det är ett viktigt 
område för Nackalistan och vi ser med allvar på detta dåliga resultat. I övrigt kommenterar 
vi mer utförligt budgeten i samband med höstens budgetprocess.”  
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Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är förstås kul med ett positivt resultat i sig, men skälen till det positiva resultatet ger 
anledning till oro. 
En stor del av det positiva resultatet beror på att intäkter från försäljning av skolor och 
idrottsanläggningar till viss del har använts för att amortera 400 mnkr på lånen vilket ger 23 
mnkr lägre ränta för i år. 
Nackaborna riskerar en situation där hyrorna i attraktivt centrumnära läge höjs kraftigt efter 
avtalstiden. Nyligen fick exempelvis lägenhetsinnehavarna på Henriksdal erfara 400 % 
höjning av hyran för marken. Motsvarande kalldusch riskerar Nackas skattebetalare efter 
avtalstiden för skolor, äldreboende och idrottsanläggningar. Det kommer då innebära 
mindre välfärd per skattekrona, dyrare och sämre servicenivå för Nackaborna. Detta sker 
också i ett läge där vi kan låsa räntan till väldigt fördelaktig nivå och till och med utnyttja 
negativ ränta, dvs ta ut en avgift för att förvalta någon annans pengar genom vårt 
certifikatlånesystem. Moderatledda majoriteten rullar över finansiella riskerna på framtida 
generationer. 
Många av nämnderna visar överskott eftersom viktiga åtgärder för Nackaborna har 
uteblivit. Vi bor i en av kommunerna som har lägst antal tillgängliga idrottsytor per 
invånare och det finns väldigt lite att glädjas över att planerade nya idrottsanläggningar inte 
har realiserats som planerat, även om det innebär att det blir pengar över. 
Socialnämnden visar överskott till följd av hårdare regler för biståndsbedömningar, vilket 
försvårar för Nackabor att få stöd och dessutom mindre stöd. Neddragningen av 
ambitionerna inom familjeomsorgen innebär också att inte ens den redan anslagna pengen 
kommer Nackaborna till dels. 
Bristen på kontakt med politiker fortsätter år efter att pekas ut som undermåligt. Som 
socialdemokrater ser vi folkrörelsen som en central del av att bygga ett bra samhälle. Vi tar 
ödmjukt del av detta resultat och tänker jobba ännu mer för att lyssna på och ge 
Nackaborna en god kontakt med oss som politiker. ” 
 
Birgit Hansson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Årsredovisningen ger en positiv bild av Nacka och inte minst av ekonomin. 
En baksida av myntet är en segregerad kommun, där många kommuninnevånare inte får 
sina behov tillgodosedda. 
En annan baksida av myntet är att de utförsäljningar, som gett det positiva resultatet, 
utgörs av engångsinkomster, som innebär kostnader på sikt, i form av hyror mm. 
På en direkt fråga rörande andelen hyreslägenheter för 2017 anger majoriteten att ca 7-800 
av 1500 boenden avser hyresrätter, vilket återstår att se. 
Vänsterpartiet anser, att Nacka Kommun för närvarande lånar AV framtiden i stället för att 
låna FÖR framtiden.” 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2016/300 

Revisionsberättelse för 2016 och ansvarsfrihet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
ansvarsfrihet. 
 
Kommunfullmäktige noterar att de ledamöter som själva eller någon närstående till dem 
hade förtroendeuppdrag i kommunstyrelsen och nämnderna under 2016, inte deltar i den 
del av ärendet som avser kommunstyrelsen eller respektive nämnd. 
 

Ärendet 
Enligt kommunallagen ska kommunfullmäktige besluta om kommunstyrelsen och 
nämnderna ska beviljas ansvarsfrihet. Kommunfullmäktiges presidium mottog 
revisionsberättelsen för verksamhetsåret 2016 den 6 april 2017. Revisorerna har i denna 
bedömt att styrelsen och nämnderna har bedrivit verksamheten på ett i huvudsak 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. De har bedömt att 
räkenskaperna är rättvisande och att den interna kontrollen har varit tillräcklig. 
Sammantaget tillstyrker revisorerna att ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
Presidiet delade revisorernas bedömning och föreslog att kommunfullmäktige skulle bevilja 
ledamöterna i kommunstyrelsen och nämnderna ansvarsfrihet. Kommunfullmäktige 
beslutade att göra det. 
 

Handlingar i ärendet 
Presidiets förslag den 17 april 2017 
Revisionsberättelse 2016 med bilagor 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med presidiets förslag att bevilja ledamöterna i 
arbets- och företagsnämnden, fritidsnämnden, kulturnämnden, miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden, natur- och trafiknämnden, socialnämnden, utbildningsnämnden, 
valnämnden, äldrenämnden, överförmyndarnämnden och kommunstyrelsen ansvarsfrihet. 
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Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Läget är fortfarande otillfredsställande med datasystemet Pulsen Combine och ingen 
utredning har gjorts av projektet initialt och löpande som visar om syftet har uppnåtts. 
Personalen klagar fortfarande över ett system som inte fungerar och inte går att lita på, att 
kunna ta ut relevanta rapporter mm. Revisorerna nämner också T-baneprojektet och 
kritiserar att inte konsekvens- och riskanalyser fanns på plats före beslut, något som också 
Nackalistan tidigare kritiserade. Vad gäller flyktingfrågan konstateras att det behövs bättre 
samordning mellan kommunstyrelsen och arbets- och företagsnämnden och förtydligande 
av informationsvägar mellan dessa. Det gäller bl a bostadsförsörjningen. Uppföljning av 
måluppfyllelse vad gäller resultaten inom vuxenutbildningen och SFI behöver förbättras.  
En kommungemensam strategi för systematiserad kompetenspåfyllning behövs. Nackas 
framtid hänger på förmågan att rekrytera och behålla personal på kort och lång sikt. Det 
avslag som en av kommunens revisorer fick på begäran att få tillgång till sekretessbelagd 
handling med kritik av arbetsförhållanden i kommunen verkar minst sagt märklig och 
resulterade i en överklagan till Kammarrätten. Förhoppningsvis upprepas det inte. En 
särskild internkontrollplan behöver tas fram för den pågående stadsbyggnadsprocessen och 
för den viktiga interna styrningen och kontrollen över mer än 200 exploateringsprojekt.  
Den långsiktiga kostnaden som ska svara mot den växande befolkningens krav och behov 
kommer att bli betydande vad gäller t ex lokalkostnaderna. Något som också Nackalistan 
har kritiserat i samband med fastighetsförsäljningarna. Det kan uppstå 
kompetensförsörjningsproblem som vi redan idag ser början av i vissa branscher vilket kan 
leda till att personalkostnaderna ökar betydligt över den mycket låga gräns som Nacka 
förutser i sin långtidsprognos för löner. Revisorerna frågar sig också om det är realistiskt att 
förvänta sig att exploateringsverksamheten ska redovisa ett överskott över tid.” 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2016/740 

Bostadsförsörjning för sociala behov 2017 
Utökad investeringsram  

Beslut 
Kommunfullmäktige anslår 100 miljoner kronor i utökad investeringsram inom 
huvudprojektet ”Bostadsförsörjning sociala bostäder”. 
 

Ärendet 
Fortsatt och ökat behov av bostäder för nyanlända gör att kommunen behöver vidta 
utökade åtgärder för att på ett effektivt och snabbt sätt tillskapa sådana bostäder. Därför 
beslutar kommunfullmäktige om ytterligare investeringar om 100 miljoner kronor för att 
hitta samt genomföra nya boendealternativ. Under 2017 bedöms det totala behovet 
motsvara boende för ungefär 500 personer.  
 
Kommunen arbetar aktivt för att kunna ordna med bostäder för de nyanlända i takt med 
anvisningar från Migrationsverket under 2017. Arbetet består av bland annat om- och 
nybyggnadsprojekt inom egen fastighetsutveckling, inom stadsbyggnadsprojekt, samverkan 
med externa privata aktörer, inklusive privatpersoner, och köp av bostadsrätter.  
 
Kommunfullmäktige har i fyra olika beslut 2013-2016 anslagit 250 miljoner kronor för 
sociala bostäder. Man kan räkna med en tillfällig puckel i behovet av sociala bostäder 2017-
2019, men därefter beräknas både flyktingmottagandet minska och nya permanenta 
lägenheter bli klara. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 93 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 februari 2017, rev 24 mars 2017 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 14 mars 2017 § 56, rev 24 mars 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 93 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige anslår 100 miljoner kronor i utökad 
investeringsram inom huvudprojektet ”Bostadsförsörjning sociala bostäder”. 
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Kommunstyrelsen gav stadsdirektören i uppdrag att senast i juni 2017 redovisa följande. 
  
• Kommunens samlade innehav av sociala bostäder.  
• Hur grunderna för hyressättning beräknas.  
• Rutinerna för att hantera avstående av besittningsskydd och förlängning av sådana 
besittningsskydd.  
• Strategiska överväganden för ytterligare utökning av antalet bostäder för sociala behov 
men även hur en avveckling ska ske när behovet av sådana bostäder minskar.  
• Tydliggöra hur prioriteringen mellan olika sociala behov ser ut och hur kommunen 
bevakar att sociala kontrakt finns i det nybyggda beståndet.  
• I uppdraget ingår också att tydliggöra hur kommunen effektivt ska ta hand om sitt ökade 
innehav av sociala bostäder när det gäller god ekonomisk fastighetsförvaltning inklusive 
relationer med hyresgäster, grannar och bostadsrättsföreningar. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Gunilla Grudevall 
Steen (L), Louise Ollivier (MP), Maria Raner (S), Christina Ståldal (NL), Sidney Holm (MP) 
och Birgit Hansson (V), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
David Bergquist (SD) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om bifall mot David Bergquists 
yrkande om avslag och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen angavs 58 röster för Mats Gerdaus yrkande och 2 röster för 
David Bergquist yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 

Reservationer 
David Bergquist reserverade sig för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp mot beslutet.  
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi tar ansvar för behovet av sociala lägenheter i Nacka. Nu när vi ska ta emot många 
nyanlända behöver vi fler boenden och anslår därför ytterligare 100 miljoner kronor. Man 
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kan räkna med en tillfällig puckel 2017-2019, därefter beräknas både flyktingmottagandet 
minska och nya permanenta lägenheter bli klara, vilket gör att en del av de sociala 
bostäderna kan avvecklas.  
 
De nya modulbostäder som byggs måste ha rimlig ekonomi, både för skattebetalarna och 
dem som ska bo där. Därför har vi sagt nej till bostäder på Stadshusparkeringen som skulle 
kosta 23 000 kr/månad i hyra, i stället hittar vi en annan placering i närområdet som blir 
väsentligt billigare. Ekonomin tycks däremot inte särskilt viktig för S och MP, som tidigare 
velat godkänna dessa dyra lägenheter.” 
 
Maria Raner lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  
I protokollsanteckningen instämde Birgit Hansson för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
"Socialdemokraterna har länge efterfrågat en kostnadskalkyl för att på ett klokt och 
kostnadseffektivt sätt kunna veta vad olika typer av boenden kostar. Vi välkomnar 
satsningen på bostäder som fler har möjlighet att bo i. Det är glädjande att det i detta 
förslag framgår att det är av intresse att utreda boenden i egen regi som vi länge lyft. 
Bostäder i alla prisnivåer är en grundförutsättning för ett inkluderande samhälle och vi 
Socialdemokrater kommer fortsätta bevaka denna fråga i Nacka." 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2016/686 

Ramavtal med ägaren till fastigheterna Sicklaön 135:7 
och 135:8 inför exploatering utmed Birkavägen i centrala 
Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med lagfaren ägare till fastigheterna Sicklaön 
135:7 och Sicklaön 135:8. 
 

Ärendet 
Ett ramavtal inför exploatering av fastigheterna Sicklaön 135:7 och 135:8 har upprättats 
mellan kommunen och fastighetsägaren. Ramavtalet syftar till att klargöra förutsättningarna 
för den fortsatta processen med detaljplanering och exploatering av området kring 
Birkavägen samt översiktligt reglera förutsättningar för genomförandet av detaljplanen, 
bland annat avseende principer för marköverlåtelser samt ansvars- och kostnadsfördelning 
av allmänna anläggningar. Ramavtalet innebär bland annat att fastighetsägaren får 
ersättning för blivande allmän platsmark av kommunen. Vidare erlägger fastighetsägaren ett 
exploateringsbidrag för kommunens utbyggnad av allmänna anläggningar och 
medfinansiering till utbyggd tunnelbana. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 91 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2017 
Föreslaget ramavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 3 april 2017 § 91 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med lagfaren 
ägare till fastigheterna Sicklaön 135:7 och Sicklaön 135:8. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Utvecklingen inom detaljplaneområdet ska ske med hänsyn tagen till Nackas karaktär, till 
byggnadshistoriska och kulturella värden. De stora förändringar som planeras för i detta 
område kommer att medföra att karaktären på området helt försvinner tillsammans med 
viktiga miljövärden och historiska årsringar.” 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2016/686 

Ramavtal med ägarna till fastigheterna Sickalön 136:1 
m.fl. inför exploatering utmed Birkavägen i centrala 
Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med lagfarna ägare till fastigheterna Sicklaön 
136:1, Sickalön 136:2, Sicklaön 137:13 och Sicklaön 137:14. 
 

Ärendet 
Ett ramavtal inför exploatering av fastigheterna Sicklaön 136:1, 136:2, 137:13 och 137:14 
har upprättats mellan kommunen och lagfarna ägare till nämnda fastigheter. Ramavtalet 
syftar till att klargöra förutsättningarna för den fortsatta processen med detaljplanering och 
exploatering av området kring Birkavägen, samt översiktligt reglera förutsättningar för 
genomförandet av detaljplanen, bland annat avseende principer för marköverlåtelser 
samt ansvars- och kostnadsfördelning av allmänna anläggningar. Ramavtalet innebär bland 
annat att fastighetsägarna till ovan nämnda fastigheter får ersättning för blivande allmän 
platsmark av kommunen. Vidare erlägger fastighetsägarna ett exploateringsbidrag för 
kommunens utbyggnad av allmänna anläggningar och medfinansiering till utbyggd 
tunnelbana. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 92 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2017 
Föreslaget ramavtal inklusive bilagor 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 92 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige ingår föreslaget ramavtal med lagfarna 
ägare till fastigheterna Sicklaön 136:1, Sickalön 136:2, Sicklaön 137:13 och Sicklaön 137:14. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Utvecklingen inom detaljplaneområdet ska ske med hänsyn tagen till Nackas karaktär, till 
byggnadshistoriska och kulturella värden. De stora förändringar som planeras för i detta 
område kommer att medföra att karaktären på området helt försvinner tillsammans med 
viktiga miljövärden och historiska årsringar.”  
 
- - - - - 
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§ 109 Dnr KFKS 2017/178 

Ansvarig utgivare för webbsändningar av kommun-
fullmäktiges sammanträden 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige utser ordförande Lars Stenholm till ansvarig utgivare för 

sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på www.nacka.se. 
2. Kommunfullmäktige utser vice ordförande Stefan Saläng till ersättare till ansvarig 

utgivare efter Lars Stenholm. 
3. Kommunfullmäktige utser andra vice ordförande Anita Johansson till ersättare till 

ansvarig utgivare efter Lars Stenholm. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges sammanträden sänds via Internet. För närvarande läggs 
sammanträdet ut som en webbsändning på kommunens hemsida något dygn efter det att 
sammanträdet har ägt rum. Kommunen har nu upphandlat ett nytt system för filmning i 
Nackasalen, vars tekniska lösning bättre möjliggör direktsändning av sammanträdena. 
Eftersom direktsändningar via Internet bedöms som radioprogram enligt 
yttrandefrihetsgrundlagen behöver kommunen anmäla sin sändningsverksamhet och en 
ansvarig utgivare till Myndigheten för press, radio och tv. Webbsändningarna kommer vara 
möjliga att ses i efterhand på kommunens hemsida och därför behöver reglerna i 
personuppgiftslagen även fortsättningsvis iakttas när det gäller medgivanden och 
personuppgiftsansvar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 96 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 21 februari 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

1. Kommunfullmäktige utser ordförande Lars Stenholm till ansvarig utgivare för 
sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på www.nacka.se. 

2. Kommunfullmäktige utser vice ordförande Stefan Saläng till ersättare till ansvarig 
utgivare efter Lars Stenholm. 

3. Kommunfullmäktige utser andra vice ordförande Anita Johansson till ersättare till 
ansvarig utgivare efter Lars Stenholm. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 110 Dnr KFKS 2015/848-289 

Vandrarhem vid muséet Hamn i Fisksätra 
Motion den 14 december 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom investeringskostnaden för att 
anpassa lokalen till ett vandrarhem eller mindre hotell är för hög i förhållande till den hyra 
som kommunen kan erhålla vid en upplåtelse för det ändamålet.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att en lokal i Saltsjö Pir i Fisksätra (vid muséet Hamn) om cirka 350 m2 
ska iordningsställs till vandrarhem eller mindre hotell, vilket var ursprungstanken med 
lokalen.  
 
Att iordningsställa lokalen för förslagets ändamål bedöms vara mycket kostsamt i 
förhållande till de hyresintäkter som kommunen kan väntas erhålla vid upplåtelse för det 
ändamålet, varför förslaget i motionen avslås.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 97 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 8 februari 2017 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom investeringskostnaden för att 
anpassa lokalen till ett vandrarhem eller mindre hotell är för hög i förhållande till den hyra 
som kommunen kan erhålla vid en upplåtelse för det ändamålet.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Oliver Rykatkin (M) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 



 
41 (62) 

 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
Sidney Holm (MP) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Sidney Holms yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Oliver 
Rykatkins yrkande.  
 
- - - - - 
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§ 111 Dnr KFKS 2016/314 

Laddmöjligheter för elbilar och laddhybrider vid 
kommunala anläggningar 
Motion den 18 april 2016 av Roger Bydler (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget på så sätt att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
vidare utreda förutsättningarna för hur kommunen kan medverka till att elbilar och 
laddhybrider kan laddas på olika ställen i kommunen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska installera laddmöjligheter för elbilar och elhybrider. 
Kommunstyrelsen har tidigare, efter ett politikerinitiativ gett ett uppdrag om att utreda 
frågan. Ett antal frågeställningar är nu identifierade och behöver utredas innan kommunen 
kan ta ställning till hur installation av laddningsstationer ska genomföras. Förslagen i 
motionen anses bifallna genom att kommunstyrelsen får i uppdrag att utreda 
förutsättningarna för hur kommunen kan medverka till att elbilar och laddhybrider kan 
laddas på olika ställen i kommunen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 98 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 8 februari 2017 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 98 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslaget i på så sätt att kommunstyrelsen får i uppdrag att 
vidare utreda förutsättningarna för hur kommunen kan medverka till att elbilar och 
laddhybrider kan laddas på olika ställen i kommunen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Roger Bydler (MP) yrkade, med instämmande av Michael Carlsson (NL), bifall till förlagen i 
motionen. 
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Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Eva Närvä-Eickenrodt (M), bifall till 
kommunstyrelsens beslut. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Roger Bydlers yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 
Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2016/430 

Satsning på solenergi 
Motion den 23 maj 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs.  
 

Ärendet 
Motionären föreslår att 1) kommunen ska inventera de byggnader kommunen förfogar 
över som har en gynnsam solinstrålning och 2) att kommunen bygger 
solenergianläggningar på alla tillgängliga platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 99 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 8 februari 2017 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige bifaller förslagen i motionen på så sätt att inventering av 
solinstrålning i form av en solkarta redan är genomförd samt att solenergianläggningar ska 
byggas på de platser där det är lönsamt ur ett livscykelperspektiv. 
Motionens förslag är därmed färdigbehandlade. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 113 Dnr KFKS 2016/759 

Förbättrad rening av Ältasjön 
Motion den 12 september 2016 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Efson Goitom och 
Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att förbättra reningen av Ältasjön genom åtgärder i Älta våtmark 
samt byggande av dagvattendamm.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 100 
Natur- och trafiknämnden den 13 december 2016 § 244 
Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 9 oktober 2016 
Motion Förbättra rening av Ältasjön  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 100 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 13 december 2016 § 244 
Natur- och trafiknämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2016/891 

Kommunal polis i Nacka 
Motion den 16 oktober 2016 av Christina Ståldal och Bosse Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
I motionen föreslås att det ska göras en utredning av möjligheterna att inrätta kommunala 
poliser som ska arbeta med brottsförebyggande arbete. Vidare föreslås att kommunen ska 
starta ett pilotprojekt med kommunala poliser. Utgångspunkten för den kommunala 
polisen ska vara ett långsiktigt hållbart brottsförebyggande arbete med utbildning kopplad 
till detta.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 101 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Brottsförebyggande rådet den 21 februari 2017, § 6 
Motion om kommunal polis 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 101 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. Kommunfullmäktige noterar samtidigt att 
kommunen som medborgarnas företrädare ska ställa krav på att polisen säkerställer att det 
finns tillräckligt med poliser lokalt, regionalt och nationellt, samt att samverka med polisen i 
det brottsförebyggande arbetet. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2016/892 

Gemensam kultur- och fritidsnämnd 
Motion den 14 oktober 2016 av Bosse Ståldal och Mikael Carlsson (NL) med flera 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen ska utreda konsekvenserna av en hopslagning av 
kultur- och fritidsnämnden samt att kommunen snarast ska genomföra en hopslagning av 
kultur- och fritidsnämnden om inga stora negativa konsekvenser föreligger. Av motionen 
framgår att många kommuner har en gemensam nämnd för fritids- och kulturnämndernas 
verksamsamhetsområden.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 102 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 februari 2017 
Motionen ”Gemensam kultur- och fritidsnämnd” 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 102 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om att utreda konsekvenserna av en 
hopslagning av kultur- och fritidsnämnden samt att genomföra en hopslagning av kultur- 
och fritidsnämnden, med noteringen om att fullmäktige beslutade om en ny 
nämndorganisation i samband med ny mandatperiod.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2016/985 

Kommunens arbete med HBTQ-frågor 
Motion den 14 november 2016 av Rolf Wasteson m fl (V) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärende 
Motionärerna föreslår i motion att, som ett steg i att införa HBTQ-certifiering av alla 
Nackas verksamheter, det görs en kartläggning av samtliga kommunens utförares arbete 
med HBTQ-certifiering, att det vid nya upphandlingar och auktorisationer ställs krav på att 
utförarna bedriver ett aktivt och systematiskt arbete med HBTQ-frågor samt att ett 
systematiskt arbete med avseende på samtliga diskrimineringsgrunder drivs.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 103 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 24 februari 2017 
Motion - Kommunens arbete med HBTQ-frågor  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 103 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen till stor del uppfylls genom att 
verksamheten ska följa gällande lag. Kommunens aktiva arbete med vision och värdering 
utgör ytterligare en viktig faktor för att motverka och förebygga diskriminering. Motionen 
anses med det vara färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
49 (62) 

 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 117 Dnr KFKS 2016/1134 

Tjänstemannabudget där samtliga partier får samma 
förutsättningar 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
I motionen föreslås att en tjänstemannabudget tas fram och presenteras i Nacka så att 
samtliga politiska partier får samma förutsättningar i budgetarbetet.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 104 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 10 januari 2017 
Plan arbetet mål och budgetramar 2018-2020 tjskr 
Motion, tjänstemannabudget 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 104 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom en stor del av det som föreslås 
redan genomförs idag samt att tidplanen är satt utifrån externa leveranser av prognoser 
som har stor betydelse för beräkning av totalt utrymme. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 118 Dnr KFKS 2016/1133 

Utbildning om klimatsmart mat för bespisningspersonal 
Motion den 12 december 2016 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionären föreslår att arbetet för att nå kommunens lokala miljömål även bedrivs i 
bespisningsköken. Genom att arbeta med vegetarisk/vegansk matlagning, ekologiska 
livsmedel och mot matsvinn menas att klimatavtrycket reduceras avsevärt. Motionären 
pekar på att det finns framgångsrika exempel på hur andra kommuner har arbetat med 
bespisningsköken och uppnått goda miljö- och klimatresultat. Vidare föreslår motionären 
att kommunen ska ge bespisningspersonal möjlighet att utbilda sig i klimatsmart matlagning 
genom fortbildning, intressanta föreläsningar och seminarier.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 105 
Välfärd skolas och Välfärd samhällsservice tjänsteskrivelse den 11 januari 2017 
Motion ” Utbildning om klimatsmart mat för bespisningspersonal” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 april 2017 § 105 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslaget i motionen redan är 
uppfyllda genom det systematiska arbetet med fortbildning och nätverkande som pågår i 
Välfärd skolas och Välfärds samhällsservices bespisningar. Motionen är med detta 
färdigbehandlad.   

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 119  

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Södertörns brandförsvarsförbunds revisionsberättelse för 2016 
Redovisning över inkomna medborgarförslag 2016 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 120 

Anmälningar från revisorerna 
 
Yttrande över revisionsrapport 2/2016 – kompetensförsörjning 
Protokollsutdrag kommunstyrelsen den 3 april 2016, § 130 
Revisionsskrivelse den 1 februari 2016 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 121 Dnr KFKS 2017/387 

Motion – Utredning kring behandling av trädgårdsavfall 
till biokol 
Motion den 24 april 2017 Roger Bydler (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 122 Dnr KFKS 2017/388 

Motion – Intern bytessajt i Nacka kommun 
Motion den 24 april 2017 av Sidney Holm (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 123 Dnr KFKS 2017/385 

Motion – Regler för omreglering av avgälder och 
försäljning av tomträtter 
Motion den 24 april 2017 av Sidney Holm (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 124 Dnr KFKS 2017/384 

Motion – Båtförbindelse Kvarnholmen – Finnboda - 
Djurgården 
Motion den 24 april 2017 av Roger Bydler m fl (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
  



 
57 (62) 

 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 125 Dnr KFKS 2017/379 

Motion – Digitalisering för framtidens bostäder 
Motion den 24 april 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S)  

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 126 Dnr KFKS 2017/380 

Motion – Riktlinjer för tomträttsavgäld  
Motion den 24 april 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S)  

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 127 Dnr KFKS 2017/378 

Motion – Ältavägen som kommunal väg 
Motion den 24 april 2017 av Khashayar Farmanbar m fl (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion 
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 
 

§ 128 Dnr KFKS 2017/381 

Interpellation – Spårreservat för eventuell fortsättning 
av tunnelbanan 
Interpellation den 24 april 2017 av Sidney Holm (MP) 
 
Sidney Holm anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 129 Dnr KFKS 2017/377 

Interpellation – Säkrad vattenförsörjning 
Interpellation den 24 april 2017 av Lena Rönnerstam m fl (S) 
 
Lena Rönnerstam anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. Kommunfullmäktige beslutade att kommunstyrelsens 
ordförande får överlämna till ordföranden för Nacka vatten och avfall AB att besvara 
interpellationen. 
 
- - - - - 
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 24 april 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 130 Dnr KFKS 2017/383 

Interpellation – Stöd till unga vuxna i Nacka 
Interpellation den 24 april 2017 av Birgit Hansson (V) 
 
Birgit Hansson anhöll om att till socialnämndens ordförande framställa följande upplästa 
interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 

 


